
 
 

 

Referat til ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 7. februar 2023 kl. 18:00- 

21:00 på skoletorvet på afdeling Karrebækvej.  

 

Deltagere: 
Jesper Brink, Mette Restrup, Nermin Hodzic, Hans Andersen, Kim Rydahl, Jakob 
Ringstrømm Nielsen, Jakob Nordman Larsen, Martin Fritzen, Martin B. Seigan, Maja 
Brøchner Martensen, Sharmilla Santhirasegaram, Morten Jannik Frandsen 
Vestergaard, Christina Odsgaard Olsen, Julie Hedegaard, Rose Berit Jørgensen, Lise-
Lotte Fallenius Rasmussen, Camilla Mikkelsen 
 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Mikkel 9B 
Karrebækvej: Maja 9N 
Sandved: Anna 6H 
Karrebæk: Benjamin 6K 
Hyllinge: August 5H 
Fuglebjerg: Anders 8Z 

 

Fraværende med afbud: August 5H, Anna 6H, Jakob Ringstrømm Nielsen, Nermin 
Hodzic, Martin Fritzen, Maja 9N, Anders 8Z, Jakob Nordman Larsen 

 

Gæster: Ledelse fra ydre Vest: Christine Felbo, Dian Sørensen 
Mathias Ehrenberg (lærer og kredsstyrelsesmedlem i DLF) til sag 53 
 

 

 



 
 

Sag nr. 53 – orientering og drøftelse 
om Meddelelsesbogen 
 
Mathias Ehrenberg (lærer og 
kredsstyrelsesmedlem i DLF) 

I det følgende gennemgås centrale anbefalinger og 
forslag til fokuspunkter i arbejdet med at definere 
indhold og form på meddelelsesbogen. 
 
Skolebestyrelsen skal vedtage et princip for 
meddelelsesbogen, men det vurderes at det vil 
give mest mening at princippet tilføjes i de 
principper, der allerede er for skole/hjem-
samarbejdet 
”Princip for orientering af hjemmet om elevernes 
udbytte af undervisningen.” 
 
Det anbefales at benytte den meddelelsesbog, der 
allerede er etableret og aktiv i MinUddannelse.  
Alle medarbejdere, elever og forældre har adgang 
til meddelelsesbogen i MinUddannelse allerede i 
dag. 
 
Man har alligevel ugeplaner, lektier og fravær i 
MinUddannelse, hvorfor det giver mening, at man 
på den måde samler undervisningsrelaterede ting i 
en samlet platform. 
 
Uanset om man bruger MinUddannelse meget 
eller lidt, så kan alle bruge meddelelsesbogen uden 
at der stilles krav til – eller er forventninger om - 
brug af systemet i øvrigt. 
 
Hvis skolen vurderer, at man med den praksis man 
allerede har kan opfylde intentionen med 
meddelelsesbogen uden at ændre i principper, 
igangsætte nye arbejdsgange, men blot fortsætte 
med det ordentlige arbejde man allerede er i gang 
med, og som er grundigt beskrevet, så kan man 
godt beslutte dette. 
 
Vi endte med at drøfte kommunikationsbehovet 
generelt – særligt i forhold til aula 
 
Forældrene har et stort ønske om mere 
”ensartethed” fra skolens side. 
 
 
 



 
 

Sag nr. 54 – orientering og drøftelse 
Nyt fra eleverne 
 
 

På baggrund af elevernes ønske åbnes 
vandautomater igen. Det er vurderet, at det 
økonomisk og forbrugsmæssigt er den bedste 
løsning. 
 
 
Herlufsholmvej: 
Elevrådet fremfører igen ønske om at kunne 
forlade skolens område i skoletiden. 
 
Dejligt at vandautomaterne er åbnet igen 
 
Hvorfor har nogle klasser (8. og 9. kl.) lov til at 
være indenfor i frikvartererne? 
 
Kan der undersøges et alternativ til 
madpakkeordningen ”Groft og Grønt”? 
 
Karrebæk: 
Vandautomaten ønskes tilbage til samlingssalen 

Sag nr. 55 – orientering fra skolens 
ledelse 

• BUU – referat fra seneste møde 

• Personalesituationen – herunder 
kommende ledelsesfordeling 

• Status på ny skoleleder i Vest 

• Evt. 
 

Temamøde i byrådet i går aftes. 
 
BUU skal indstille tildelingsmodeller på fredag – 
herefter skal byrådet endeligt godkende. 
 
Referat af BUU medsendes 
 
Torben orienterede om ledelsesfordelingen i indre 
(Herlufsholmvej, Karrebækvej, Karrebæk) 
 
Vi håber at den nye skoleleder for ydre Vest kan 
præsenteres i slutningen af denne uge. 
 
Skolenavne på de nye skoler er sendt i høring igen. 
Så vi ved endnu ikke, hvad de nye skoler skal 
hedde.  

Sag nr. 56 – orientering, drøftelse og 
beslutning angående høring vedr. 
styrelsesvedtægt for Folkeskolerne i 
Næstved 
 

• Bilag medsendt 
 

Kommentarer til styrelsesvedtægten 
 
Flere områder er allerede udstukket af 
Folkeskoleloven. Det bør enten fjernes eller i hvert 
fald tydeliggøres, så alle ved hvad der kommunalt 
er råderum for 
 
Hvad er opgaven for de lokalt forankrede 
forældreråd? 
 



 
 

Antallet af medlemmer i skolebestyrelsen 
 
Ansættelsessamtaler – skal der være 
bestyrelsesmedlem eller kan der være 
 
Godt med formulering af samarbejde med 
bestyrelsen i ansættelsessager 
 
Hvad er status på fælleselevråd? 
 
Kan kompetence til klassedannelse og -
sammenlægning delegeres til skolebestyrelsen i 
stedet for  
 
Skolebestyrelsesformand Hans tog notater til et 
høringssvar 
 
Forslag om  
 
Noget omkring valg af suppleanter og 
suppleringsvalg 

 
 

Sag nr. 57 – orientering om 
skolebestyrelsens ”SKAL”-opgaver  
Jf. sag nr. 50 
 

• Bilag medsendt 

Skoleleder Torben orienterede om 
skolebestyrelsens skal-opgaver 

• undervisningens organisering,  
o herunder elevernes 

undervisningstimetal på hvert 
klassetrin (timefordelingsplan)  

o skoledagens længde 
(skemaskabelon) 

o understøttende undervisning,  
o holddannelse,  
o samarbejde med lokalsamfundets 

kultur- og idrætsliv,  
o udbud af valgfag,  
o specialundervisning på skolen  
o og elevernes placering i klasser. 

• skolens arbejde med elevernes udvikling i 
skolens faglige og sociale fællesskaber, 

• adgangen til at opfylde 
undervisningspligten ved at deltage i 
undervisningen i den kommunale 
musikskole eller ved eliteidrætsudøvelse i 
en idrætsforening, 



 
 

• samarbejdet mellem skole og hjem , om 
skolens arbejde med meddelelsesbogen, 
og om skolens og forældrenes ansvar i 
samarbejdet 

• underretning af hjemmene om elevernes 
udbytte af undervisningen 

• arbejdets fordeling blandt det 
undervisende personale 

• fællesarrangementer for eleverne i 
skoletiden, lejrskoleophold, udsendelse i 
praktik m.v. 

• skolefritidsordningens virksomhed 

• Forretningsorden 

• Ordens- og værdiregelsæt 

• Mødekalender 

• Budget 

Sag nr. 58 – orientering, drøftelse og 
beslutning skemaskabelon med 
virkning fra skoleåret 2023/2024 
Skal besluttes for begge de nye skoler 
 

• To bilag medsendt 

Samme skemaskabelon som i år  
Dog med denne ændring: 
Konsekvens af den beskrevne ændring på 7. årgang 
(se sag 59) er der en skemaændring på 7. kl.  
Skolebestyrelsen godkender under forudsætning af 
at der er styr på busdriften  

Sag nr. 59 – orientering, drøftelse og 
beslutning timefordelingsplan med 
virkning fra skoleåret 2023/2024 
Skal besluttes for begge de nye skoler 
 

• Skolen foreslår en udfasning af 
fransk som 2. fremmedsprog i 
Ydre Vest 

• To bilag medsendt 

I 23/24 har vi grundet en overgangsordning en 
ekstra lektion i dansk og en lektion i matematik i 7. 
klasse – dette på grund af klasselærertid i 
nydannede klasser 
 
Bilaget er meget uoverskueligt, da alle de ekstra 
timer (understøttende undervisning) nu må lægges 
som to voksne i lektionerne i stedet for længere 
skoledag 
Alt dette er muligt grundet de yderligere 
frihedsgrader  
 
Bemærk: 
Nedenfor skemaet 
* inkl 2 voksenordning – skal fjernes fra bilag 
 
Skolebestyrelsen beslutter to timefordelingsplaner 
– en for hver af de nye skoler 
 
Skolebestyrelsen godkendte en udfasning af fransk 
som 2. fremmedsprog i Ydre Vest. Det betyder, at 



 
 

det ikke udbydes på kommende 5. klassetrin i 
Sandved, Hyllinge, Fuglebjerg. 
 
Skolens ledelse kommunikerer denne beslutning til 
forældre 
 
Timefordelingsplanen blev godkendt. 
 

Sag nr. 60 – orientering, drøftelse og 
beslutning forretningsorden med 
virkning fra skoleåret 2023/2024 
Skal besluttes for begge de nye skoler 
 

• To bilag medsendt 

Punkt 5 blev drøftet en hel del 
Dagsorden for skolebestyrelsens ordinære møde 
kan indeholde:  
i. Elevforhold.  
ii. Tema/skolepolitik/principper  
iii. Skole/hjem-samarbejde  
iv. Beslutningssager  
v. Orienterings- og efterretningssager  
vi. Fastsættelse af foreløbig dagsorden 
for næste møde  
vii. Eventuelt.  
viii. Personsager 
 
Skal der tilføjes et punkt om skolebestyrelsens 
årshjul, hvor det mere eksplicit fremgår at der skal 
prioriteres pædagogiske og værdimæssige emner 
  
Punktet tages på igen næste bestyrelsesmøde 

Sag nr. 61 
Orienterings – og efterretningssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner  
c) ledelsen  

 

Der var møde i FRO (fælles rådgivende organ). 
 
Formand Hans orienterede om de spørgsmål, som 
skolebestyrelsesformændene fra de seks 
nuværende skoler stillede til BUU 
 
I den nye styrelsesvedtægt beskrives hvordan BUU 
fremadrettet ønsker at samarbejde med 
skolebestyrelserne 

Sag nr. 62 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 

Princip for meddelelsesbogen  
”Princip for orientering af hjemmet om elevernes 
udbytte af undervisningen.” 
 
Sag nr. 60 – orientering, drøftelse og beslutning 
forretningsorden med virkning fra skoleåret 
2023/2024 
 
SKAL-opgaver fra lister præsenteret tidligere  
 



 
 

 

 

Orientering om budget, regnskab og de besluttede 
tildelingsmodeller 

Sag nr. 63 
Eventuelt 
 

 

Sag nr. 64 
Personalesager 

• Personsager 
 

 
  


